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A Könyv- ég Folyóiratkiadó Bizottság Javaslata a könyvkiadás 
delkezésére álló szubvenció felhasználásáról.
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Az akadémiai könyv- és folyóiratkiadás eddigi és főleg az elmúlt 
év tapasztalatai alapján a szubvenció felhasználására a következő 
javaslatot terjesztem elő:
Könyveink az elmúlt év során az előző évekhez viszonyítva alacsony 
példányszámban jelentek meg. Ennek oka részben az elmúlt év során 
történt papirosökkentés, részben a példányszámok megállapitasának 
eddigi tapasztalatai* Az alacsony p eIdányszám azonban könyvkia
dásunkat természetesen nagyon megdrágítja.
A szubvenoló elosztása eddig úgy történt, hogy az előállítási költ
ség és a szokásos eladási ivár közti különbséget a szubvencióból pó
toltuk. A szubVenoió elosztásának ez a módja helytelen, mert Így ki
adványaink egyforma magas áron jelentek meg a köiy vesboltokbm , ami a 

<erjesztést erősen befolyásolta. Ez a körülmény ugyanis, azt ered
éig ezte, hogy szélesebbkörü olvasóközönség számára is élvezhető, ér

tékes kiadványainkat egy átlagkeresetű ember nem tudta megvásárolni. 
Pl. a Sőtér: Eötvös József. KlaniczaytZrinyi Miklós stb. müveket eset
leg az egyetemi hallgatók is megvennék, ani azonban magas áruk miatt 
alig történhet meg*
E helytelen gyakorlat felszámolására javaslom, hogy a felhasználha
tó szubvenoló nagyságát müvenként határozzuk meg a következő elvek 
alapján:
a*/ Az egészen szűk érdeklődési kört érintő müveknek kevés szub

venciót adjunk, vagy esetleg semmit sem. A szakkönyvtárak és 
egyes tudósok még az Így kialakuló magas árat is meg tudnák 
fizetni /pl. a 3oo példányban megjelenő kiadványokét/ s 
ezeknél a müveknél akkor sem várhatunk nagyabb forgaLmat, ha 
olcsóbban adjuk őket.

K^b./ A nagyobb érdeklődési körre számító müveknek adjunk az eddiginél 
lényegesen nagyobb szubvenciót, Így biztosítva az alacsonyabb 
eladási árat, s ezáltal remélhetőleg a példányszám emelkedé
sét is biztosítanánk.
A szubvenció mértékét a Könyv- és Folyóiratkiadó Bizottság ja
vaslatára az Elnökség állapítja meg.

Kétségtelen, hogy a szubvenoló elosztásának ez az uj módszere a 
pénzgazdálkodást bizonyos mértékben bonyolultabbá teszi, de véle
ményem szerint kiadványaink magas eladási árának problémáját ilyen 
módon részben megoldanánk.
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Határozati javaslat;
A Könyv- és Folyólratkiadó Bizottság május 24-1 határozata fenti 
javaslatot elfogadta azzal, hogy az akadémiai kiadványok eladási 
árának ősökkéntlsével továbbra is foglalkozni kell és a kérdés ala 
pos megvizsgálása után a bizottság további konkrét javaslatokat 
dolgoz ki*
Budapest,1954. május 31* Alcxits $yö‘rgy s*k.
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